
Vážení občané, 

přinášíme vám další číslo Dolckého 

občasníku, již páté v tomto kalen-

dářním roce, kde vás seznámíme s 

novinkami a událostmi, které se v 

obci za poslední dva měsíce udály a 

které nás v příštích dnech čekají. 

Nejbližší akcí je Drakiáda, pláno-

vaná na sobotu 5. 11. odpoledne, 

kde se kromě pouštění draků budou 

rozdávat ceny nejlepším sběračům 

kaštanů v rámci soutěže „Pomáháme 
zvířátkům v lese“. Zima se již 

ozvala, a tak je tato akce jistě 

velmi aktuální jak s tématem 

ledových větrů pro pouštění draků, 

tak s tématem sběru kaštanů pro 

zvířátka v lese, která jsou v 

zimním období odkázána na krmelce. 

Uvidíme, kolik sněhu nám letošní 

zima přinese a zda tak třeba již 

Mikulášská nadílka na začátku 

prosince nebude na sněhu. Po 

zkušenostech z předchozích let by 

to byla spíše výjimka, ale budeme 

doufat, že alespoň Vánoce by mohly 

být po letech bílé. 

Ani v předchozích měsících jsme 

neusnuli na vavřínech a plně 

pracujeme na rozdělaných akcích. 

Byla dokončena oprava kapličky, 

která byla podpořena dotačním 

projektem, přičemž v současné době 

máme podány veškeré potřebné zprávy 

pro úspěšné získání slíbené padesá-

tiprocentní dotace. Věřím, že tato 

akce přinesla kapličce kvalitní 

historickou obnovu, návrat původ-

ních maleb a celkovou obnovu, která 

zajistí v dalších letech její 

stabilitu. V té souvislosti otevře-
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Slovo starosty 

me v den pořádání Drakiády kapličku 

pro nahlédnutí občanům obce. Jen 

předesílám, že v plánu realizace je 

ještě kanálek, který bude chytat 

veškerou vodu tekoucí ze silnice a 

bude ji svádět do dešťové kanaliza-

ce a na jaře ještě do 

prostoru u kapličky 

umístíme lavičku pro 

případný odpočinek. 

Je zajímavé, že vždy, 

když se začne v obci 

něco konat v její 

prospěch, tak ze svých 

děr vylézají s foťáky 

komplikátoři a práska-

či, kteří fotí vše, co 

se realizuje, a 

následně svými podněty 

informují veškeré 

kontrolní a nadřízené 

orgány. My o nich ovšem 

víme, a tak veškeré 

akce ověřujeme a žádáme 

o povolení, nicméně nám 

to způsobuje zvýšené 

a d m i n i s t r a t i v n í 

zatížení úřadu a tím ve 

své podstatě tyto osoby poškozují 

obec, protože to samozřejmě má 

přímý vliv i na další realizované 

akce a nepřímý vliv na rozpočet. 

Nicméně jsem zmínil, že vše řešíme 

s dotčenými orgány a 

v souvislosti s 

podnětem, že je 

cestou na Libákovice 

skládka nebezpečného 

odpadu, došla Česká 

inspekce životního 

prostředí k závěru, 

že v celé části 

pozemků v okolí obce 

Dolce a osady 

Štíhlov nalezla 

pouze malý kousek 

eternitu na pozemku 

ve vlastnictví Lesů ČR. 

Ke stejnému závěru došla inspekce i 

u podnětu, že na pokyn starosty 

obce Dolce dochází k vybagrování 

rybníku a že o kvalitě rybničního 

kalu nejsou známy žádné údaje. 

Jednak odběr sedimentu z rybníka 

provádí provozovatel, který toto má 

ve smlouvě o provozování, a to, že 

nejsou o kvalitě sedimentu známé 

žádné údaje, není pravda. Jsou 

nutné rozbory sedimentu před 

zahájením bagrování a nyní provádí-

me rozbory takzvaně „po odtečení“. 
Tímto bych rád uklidnil všechny 

občany, veškeré akce 

jsou projednávány a 

povoleny dotčenými 

orgány, Odborem 

životního prostředí 

Krajského úřadu 

Plzeňského kraje, 

Odborem životního 

prostředí Městského 

úřadu v Přešticích a 

máme i domluvený 

dozor odborně 

způsobilé osoby, 

kterou je Ekocentrum 

Spálené Poříčí. Vše 

se tedy děje za 

potřebných povolení, 

dohledu kontrolních 

orgánů a šetrně vůči 

životnímu prostředí. 

Sami pracovníci 

kontrolního orgánu, 

kteří byli v krátké době již 

podruhé v naší obci, konstatovali 

překvapivou skutečnost, že devade-

sát pět procent udání jsou neprav-

divá obvinění s cílem pouze škodit, 

tak je tomu bohužel i u nás. 

Nedávno jsem se v jedné výzkumné 

studii dočetl, že tyto podněty 

podávají osoby, které se těmito 

akcemi snaží najít ztracenou 

sebejistotu a jejichž život zásad-

ním způsobem ovlivňuje závist. 

Končit úvodní slovo bychom ale měli 

pozitivně, nicméně jsem považoval 

za povinnost seznámit vás i s touto 

stránkou věci. Pevně věřím, že se 

nám podaří zrealizovat další 

plánované akce, mezi které patří 

dokončení dokumentace pro územní 

rozhodnutí na kanalizaci a čističku 

odpadních vod, že získáme všechny 

souhlasy občanů dotčených pozemků a 

byl bych velice rád, pokud bychom 

si, místo vzájemného komplikování, 

dokázali pomoci.  

S pozdravem a přeji příjemné čtení 

Michal Šimon, starosta obce 
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Volby do Zastupitelstva Plzeňského kraje 

 konané ve dnech 7. a 8.10.2016  

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu  ze 

stálého  seznamu voličů - 237 

Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování  - 

80  

Počet odevzdaných platných hlasů celkem - 78  

Počet neplatných hlasů - 2  

Voleb  do  Zastupitelstva Plzeňského kraje  se  

zúčastnilo 33,76 % voličů.  

Počet hlasů 

Strana   č.  2 - Občanská demokratická 

strana 

4 

Strana   č. 12 - Česká strana sociálně 

demokratická 

12 

Strana  č. 30 - ANO 2011 19 

Strana  č. 32 - TOP 09 13 

Strana  č. 37 - Komunistická strana Čech a 

Moravy 

17 

Strana  č. 43 - Úsvit s Blokem proti 

islamizaci 

1 

Strana  č. 51 - STAN, Patrioti, Svobodní, 

SsČR 

4 

Strana  č. 61 - Koalice pro Plzeňský kraj 2 

Strana  č. 70 - SPR-RSČ M.Sládka, Patrioti, 

HOZK 

1 

Strana  č. 75 - DSSS-Imigranty a islám v ČR 

nechceme! 

1 

Strana  č. 78 - Koalice SPD a SPO 3 

Strana  č. 82 - Česká pirátská strana 1 

CELKEM : 

78 

Volby do  Senátu Parlamentu ČR – 1.kolo 

 konané ve dnech 7. a 8.10.2016  

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu  ze 

stálého  seznamu voličů - 237 

Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování  - 

74 

Počet odevzdaných platných hlasů celkem - 72  

Počet neplatných hlasů - 2  

Voleb  do  Senátu Parlamentu ČR  se  zúčastnilo  

31,22 %  voličů. 

Počet hlasů 

Kandidát č.  1 – doc. MUDr. Jiří Dort, Ph.D. 13 

Kandidát č.  2 – Pavel Havlíček 1 

Kandidát č.  3 -    

MUDr. et(Th). Bc. Marcel Hájek, Ph.D., FICS. 6 

Kandidát č.  4 – Mgr. Miloslava Rutová 16 

Kandidát č.  5 -  RSDr. Jan Rejfek 11 

Kandidát č.  6 -  Mgr. Dagmar Terelmešová 15 

Kandidát č.  7 -  Martin Koller 2 

Kandidát č.  8 -  Mgr. Václav Chaloupek 8 

CELKEM : 72 

Výsledky hlasování v naší obci 

Volby do  Senátu Parlamentu ČR – 2.kolo 

 konané ve dnech  14.10. a 15.10. 2016 

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu  ze 

stálého  seznamu voličů - 236 

Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování  - 

25 

Počet odevzdaných platných hlasů celkem - 25  

Voleb  do  Senátu Parlamentu ČR  se  zúčastnilo  

10,59 %  voličů. 

Počet hlasů 

Kandidát č.  6 -  Mgr. Dagmar Terelmešová 7 

Kandidát č.  8 -  Mgr. Václav Chaloupek 18 

CELKEM : 25 

Poděkování 

 

Sbor dobrovolných hasičů, zejména 

cvičící družstvo, děkuje paní 

Burdové za poutavé fotografie 

pořízené při hasičské soutěži „O 
Pohár starosty obce“. Jsou na nich 
zachyceny nevšední sportovní oka-

mžiky. 

 

Petra Nová 
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ROK 1945 

obilí a dobytek. Ve dnech 18. a 

19. května jsme v obci vítali 

projíždějící motorizovanou 

brigádu naší zahraniční česko-

slovenské armády z Anglie, která 

se na delší dobu utábořila v 

okolí Měčína a Žinkov.  

Z německé armády zbyly jen 

ozbrojené tlupy v našich lesích, 

které narušovaly klid místních 

lidí. Při jedné z nespočetných 

přestřelek byl zastřelen v lese 

na Nevěrné nad Újezdem strážmis-

tr Josef Šlajs z Horšic. Touto 

zbytečnou a smutnou událostí v 

prvních poválečných dnech končím 

společné ohlédnutí za válečnými 

léty v naší obci. Doufám, že 

jsem alespoň trochu přiblížil 

mladší generaci nesnadný život 

našich předků na Dolcích. 

. 

 

Čerpáno s kroniky obce, 

Míra Macháček 

Jak jsem v minulém čísle 

slíbil, dnes zavzpomínáme na rok 

1945. 

Počátkem roku 1945 vytlačuje 

sovětská armáda Němce z Polska a 

Maďarska na naše území. Spousta 

Němců a i ostatní „národní 
hosté“, kteří u nás hledali 

záchranu před sovětskou armádou, 

projeli naší obcí. I přesto, že 

nás nenáviděli, v čase nouze 

jsme byli dobří je živit. V noci 

z 24. na 25. dubna provedli 

američtí a angličtí letci velký 

nálet na Plzeň. Zničili celé 

nádraží, Škodovku, Doubravku a 

seřaďovací nádraží. Byly na-

páchány obrovské škody a mnoho 

obyvatel přišlo o život. 5. 

května začalo Pražské povstání a 

naši občané v hloučcích debatují 

o situaci v Praze. V noci byla 

slyšet až k nám dělostřelecká 

střelba z Domažlicka. Následují-

cího dne brzy ráno přes naši 

obec unikaly zbytky německých 

vojáků v plně obsazených náklad-

ních autech. Jejich velké 

„V“ (Viktoria), které všude 

strašilo, bylo rázem smazáno. 6. 

května pronikli američtí vojáci 

až do naší vesnice a utábořili 

se na zahradě u Vokáčů č.p.27 

pod stany. 9. května s tímto 

jitrem oznamoval pražský rozhlas 

zprávu o prvních sovětských 

tancích v pražských ulicích. Po 

více než šesti letech se naši 

občané dočkali osvobození od 

německých okupantů. 

Ve všech obcích a městech se 

tvořily prozatímní revoluční 

výbory, v celé naší vlasti byla 

veřejná správa dána do rukou 

lidu. V naší obci byl ustanoven 

revoluční výbor ve složení: Fořt 

František, Janota Václav a Brada 

Josef. Měl za úkol především 

zásobování obyvatelstva v obci a 

navíc pomoc městu, takže země-

dělci dávali ze svých zásob 

Papíroví draci vzlétli 

k nebi 

V Již tradičně jsme se sešli v Horši-

cích na „ Hůrce“  s těmi, co s námi 

chtěli opět po roce provětrat své 

papírové draky.  

I za nepříznivého počasí se nás sešlo 

poměrně dost. Jen ten vítr se zase 

někde zatoulal! Nechal tatínky i 

maminky pěkně se proběhnout po kopci, 

jen aby ten jejich dráček vylétl 

hodně do výšky. Některým se to poda-

řilo, jiní se velice snažili, ale 

draci také mají svoji hlavu a ne a ne 

vzlétnout. Myslím si, že všem patří 

veliká pochvala za snahu.  

Na závěr nechybělo společné foto a 

malá odměna pro děti. Snad nám v 

příštím roce vítr udělá větší radost. 

 

Jarka Jeslínková 
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D OL CKÝ  OB Č AS NÍK 

Naši jubilanti 

V prosinci 2016 oslaví: 

Bohumila  Majerová - 83 let 

B L A H O P Ř E J E M E 

mi. Představení se dětem 

opět moc líbilo, protože 

bylo plné písní, pohybu a 

humoru.  

Poděkování také patří paní 

starostce Pavlíně Nohavové 

za její milé a přátelské 

přijetí. Už se zase těšíme 

na další představení. 

Jarka Jeslínková 

Krejčík Honza 

Druhý den po výletě do 

svíčkárny jsme se vydali za 

kamarády do MŠ Příchovice. 

Společně jsme navštívili 

divadelní představení 

„ Krejčíka Honzy“ , který slaví 
10. výročí.  

Jako pozornost jsme dostali 

do školky CD s jeho písnička-

Ve čtvrtek 20. října jsme 

se společně s mateřskou 

školou vydali do lesa.   

Děti a žáci v průběhu měsíce 

října sbírali kaštany a 

žaludy, které jsme odnesli 

zvířátkům. Vycházka probíha-

la v duchu upevňování kama-

Vycházka do přírody 

rádství mezi dětmi MŠ 

a ZŠ. Počasí nám 

celkem přálo a akce se 

vydařila. 

 

 

Jana Tolarová 

Měsíc září uběhl jako voda, 

plačtivé období už je za námi a 

nové děti si začínají zvykat na 

pestrý školkový režim. Nadešel 

čas uspořádat společně s MŠ 

Příchovice první letošní výlet. 

Ve čtvrtek 6. října nás autobus 

dopravil do svíčkárny Rodas v 

Plzni. I když počasí v tento den 

bylo deštivé, nám to na náladě 

neubralo. Těšili jsme se, co 

pěkného si tentokrát vyrobíme. 

Protože podzim je již v plném 

proudu, naše vyrábění bylo 

tematicky zaměřeno na blížící se 

Halloween. Děti si vlastnoručně 

namáčely svíčky do barevné 

polevy, odlévaly voskové ozdoby 

a vykrajovaly 

glycerinová mýdla. 

Jako dárek za 

odvedenou práci 

dostaly svícen z 

litého kamene ve 

tvaru dýně. 

Dopoledne strávené 

ve svíčkárně jsme 

si všichni opět 

užili, bylo o nás 

perfektně postará-

no a naši malí 

nováčci? Ti vše 

zvládli na jednič-

ku. 

 

Dana Řihošková 

Halloweenské tvoření 

dokonalou jízdu.  

Všechny ročníky také absolvovaly 

ve skupinách interaktivní hru 

„Pravidla silničního provozu“. 
Letos nám sice nepršelo, ale zima 

byla veliká, příště snad pořídíme, 

co se počasí týče, lépe.  

Jana Tolarová 

Ve středu 21. září jsme 

odjížděli v 7:30 hodin z Horšic 

do Blovic. Každý rok v tento 

čas nás čeká jízda na dopravním 

hřišti.  

Žáci 1. - 5. ročníku si 

vyzkouší pravidla bezpečnosti, 

dopravní značky a hlavně jízdu 

na jízdním kole. V letošním 

roce jsme byli velice mile 

překvapeni, jak šikovní jsou 

naši prvňáčci. Přestože jsou 

menšího vzrůstu, zvládli 

Bezpečnost 

především 


